
HUURDERSKRANT

7 maart 2023
Algemene Leden Vergadering
Waar en hoe laat?
Hotel Haarlem Zuid
Aanvang 19:00u  Zaal Holland 10

De Energie Transitie
De energietransitie raakt ons allemaal 
maar is voor huurders nog ver weg. Lees 
meer op pagina 4

Kom je ook je 
hand opsteken?!

Hierbij willen we al onze leden uitnodigen voor de voorjaarseditie, 
die we traditiegetrouw samen met Ymere en !WOON organiseren.
Dagvoorzitter Francis Bock van !WOON, zal deze avond, die uit 
twee delen bestaat, in goede banen leiden. Ymere is met zes 
mensen beschikbaar voor vragen en opmerkingen.
De gastsprekers van deze avond zijn: Arnoud Schüller van 
Ymere en Cees Fenenga, namens SHY (Samenwerkende 
Huurdersorganisaties van Ymere).

Hoe ziet de avond er uit?
Voor de pauze vertelt het bestuur van De Waakvlam o.a. over 
haar plannen voor 2023, doet (financieel) verslag over 2022 en 
laat u weten welke wisselingen er zijn binnen het bestuur.
Alle te lezen stukken die hierbij horen, zijn vanaf 1 week van 
tevoren te downloaden van onze site:
www.dewaakvlam.nl/ALV

Als laatste voor de pauze blikken we kort terug op de ALV van 
oktober 2022, waarna het de beurt is aan BC Delftwijk ZUID en de 
werkgroep BC’s. Zij zijn vast aan de slag gegaan met een van de 
belangrijkste conclusies van de najaarsvergadering: Hoe krijgen 
we én blijven we meer in contact met elkaar? Misschien heeft u 
daar zelf ook ideeën over?

Huurverhoging (of huurverlaging)?
Na de pauze gaan we het over de huuraanpassing voor 2023 

hebben. Hiervoor is Arnoud Schüller aanwezig om namens Ymere 
de ideeën hieromtrent te verdedigen maar dat kan natuurlijk niet 
zonder een tegengeluid. 

Namens de SHY komt Cees Fenenga de ideeën over misschien 
wel huurverlaging te verdedigen. In dit alles horen wij graag uw 
mening over huurverhoging in deze moeilijke tijden. Zo kunnen we 
namens u nog beter de onderhandelingen met Ymere ingaan.

Na afloop gratis “borrel & bite”
Om 21:15 sluiten we af met een drankje en een hapje. Een mooie 
gelegenheid om eens in gesprek te komen met verschillende 
Ymere medewerkers en vertegenwoordigers van De Waakvlam, 
na te praten en/of vragen te stellen.
Heel graag tot ziens!

Datum:  
dinsdag 7 maart 2023, 19:00 uur (zaal open 18:45) 

Locatie:  
Hotel Van der Valk Haarlem zuid. 
Zaal Holland 10 op de 4e etage (makkelijk bereikbaar met 
roltrap of lift) 

Adres: Toekanweg 2, 2035 LC Haarlem. Gratis Parkeren. Of 
bus 300 met het OV.

Algemene Leden Vergadering 7 
maart 2023 in Hotel Haarlem Zuid

van 19:00 tot 21:30u
Hotel Haarlem-Zuid

Toekanweg 2, 2035 LC Haarlem 
(Van der Valk hotel)

7 maart   Algemene Leden Vergadering

ENERGIE OPWEKKEN
...  in je eigen woonkamer
DAT IS ECHT NIET NORMAAL HOOR

WORD VRIJWILLIGER
en meld je aan!
E-mail naar: info@dewaakvlam.nl

Werkgroep Communicatie 
zoekt extra vrijwilligers

Heb jij een scherp oog voor wat er speelt in de 
samenleving? Heb je tijd, hou je van 

mensen én van schrijven?

We zoeken:

Een interviewer
 met een vlotte pen

Een (eind)redacteur
zowel voor de krant als voor de website

Een vormgever
zowel voor de krant als voor de website

Zin in? Je krijgt een vrijwilligersvergoeding binnen 
de wettelijke normen. Stuur een mailtje met je 

gegevens naar: info@dewaakvlam.nl

Jazeker! Je bent lid van De Waakvlam,
Huurdersbelangenvereniging voor en 
door huurders van Ymere in Haarlem.
We komen op voor onze belangen, zowel 
voor de sociale als de vrije sector.

Geloof je het niet? 
Als je een woning van Ymere in Haarlem 
huurt én je krijgt deze krant in de bus dan 
ben je lid. Zo simpel is het. 

Kijk in de huurverhogingsbrief, die jaarlijks 
in april op de mat valt. 
Helemaal onderaan staat de post 
‘huurdersbelangen’. Dat zijn wij: De 
Waakvlam, tot je dienst.

Alle huurders van Ymere hebben het 
recht om zorgeloos, veilig en prettig te 
wonen. Om dit te bereiken bieden we 
een luisterend oor aan huurders en 
bewonerscommissies. Gaan we actief 
in gesprek met elkaar, maar ook met: 
Ymere, de Gemeente Haarlem, en sociale 
wijkteams.  Ons doel is het versterken 
van de stem van de huurder: Jouw stem!

Doe je mee?
Bewonerscommissies zijn afgevaardigden 
van een buurt of complex en 
gesprekspartner van De Waakvlam en 
Ymere. Ze krijgen elk jaar een budget, 
voor onkosten en om leuke activiteiten 
in hun buurt mee te organiseren. 
Wat als er (nog) geen BC is? Boven 
de 18 jaar kan iedereen samen met 
de buren een BC oprichten (https://
dewaakvlam.nl/bewonerscommissies/
bewonerscommissie-oprichten-in-vier-
stappen).

Wil jij liever eerst zelf een koffietafel 
voor je buren organiseren, meer groen 
in de buurt of heb je andere leuke 
ideeën waardoor de buurt gezelliger en 
leefbaarder wordt? Daar hebben wij een 
potje voor! Wil je weten hoe anderen dit 
gedaan hebben?
Lees dan de interviews met Ellen en 
Marjan verderop in deze krant.

Veel leesplezier!

Ben jij al lid?



LAAT JE HOREN OVER DE HUURVERHOGING

HOE RICHT IK EEN BEWONERSCOMMISSIE OP

PRAAT MEE OVER WAT WIJ VOOR U KUNNEN DOEN

NA AFLOOP EEN HAPJE EN EEN DRANKJE

bij energietransitie
We zijn er inmiddels aan gewend: er is 

grote urgentie als het gaat om de 

verduurzaming van ons land.  De 

gascrisis, stijgende prijzen, het milieu 

dat  nog altijd te lijden heeft. Logisch 

dat veel mensen met een koophuis 

kiezen voor zonnepanelen en warmte

pomp. Maar wat doe je als huurder? 

Als huurder kun je eigenlijk alleen 

maar wachten totdat de verhuurder 

stappen onderneemt.

Huurders die hopen dat Ymere binn

afzienbare tijd een warmtepomp ko

plaatsen zullen we helaas teleur 

moeten stellen. 

Lange rijen bij de voedselbank
Steeds meer mensen zijn afhankelijk van de voedselbank. Fors gestegen prijzen in de supermarkten en toren-hoge energiekosten maken dat steeds meer mensen grote moeite hebben om de eindjes aan elkaar te knopen.

Om hoeveel mensen gaat dat? Als je weet dat het aantal bijstandsgerechtig-den dat onder die armoedegrens leeft, een derde is van het totaal aantal mensen met zo’n uitkering, dan kun je op basis van de gemeentelijke cijfers zien hoeveel mensen dat betreft

Waar?
Hotel Haarlem Zuid

Wanneer?
7 maart 2023

Hoe laat?
19:00 - 21:30

ALGEMENE LEDEN
VERGADERING

HUURDERSVERENIGING
DE WAAKVLAM



Het Haerlems Studenten Gildt: dè kroeg voor studenten door studenten. Al bijna 85 jaar zijn wij bekend bij de studenten van Haarlem; 
begonnen als kleine studentensociëteit voor de spoorwegstudenten bij station Haarlem en uitgegroeid tot een volwaardige kroeg. Een kroeg 
die er voor zorgt dat alle studenten in Haarlem een plek hebben om samen te komen, nieuwe contacten te leggen en talloze nieuwe vrienden te 
maken. Een kroeg gerund op 100% vrijwillige basis en met onwijs veel plezier en passie.  

‘Vreyheyt leyt in eigenheyt’ is al 85 jaar één van de sterkste drijfveren van ’t Gildt: niets is te gek en iedereen kan en mag zich zelf zijn! 
Als nieuwe student in Haarlem bevind je je in een compleet nieuwe omgeving. Het bestuur van ‘t Gildt organiseert samen met de grootste 
studievereniging van InHolland de introductieweek van Haarlem, om er zo voor te zorgen dat nieuwe studenten zich thuis voelen en samen 
kunnen komen met vrienden en medestudenten. 

Maar ‘t Gildt gaat veel verder dan dat: naast dat studenten ook na hun studententijd nog bij ons langskomen, is ‘t Gildt een plek voor heel veel 
mooie herinneringen. Mooie herinneringen die wel 85 jaar teruggaan. Herinneringen die elke donderdagavond weer opgehaald worden onder 
het genot van een drankje en tot in de late uurtjes. Vanuit het huidig bestuur is er laatst een kleine bijeenkomst geweest met oud-Senaatsleden 
uit 1972. De schatbewaarder (penningmeester) en de meesterdeken (voorzitter) uit 
dat jaar kwamen langs om te kijken hoe het met hun pareltje in de Kleine Houtstraat 
gaat. Samen met het oude en het nieuwe bestuur zijn wij de archieven in de kelder 
ingedoken en zo troffen wij fantastische vondsten. Met als kroonstuk de ‘gildtbrief’ 
uit 1943. In die tijd was dit het krantje van de sociëteit en tot 1998 hebben leden het 
volgehouden om dit elk kwartaal uit te brengen. Elk met zo zijn handgeschreven strip 
en de financiën van dat kwartaal, want ‘t Gildt als vereniging moet daarmee per slot 
van rekening open kaart spelen. 

De afgelopen jaren heeft ‘t Gildt het door COVID zwaar gehad. Niet alleen omdat het 
een horecatent is, maar vooral doordat er geen studenten kwamen: iedereen zat thuis. 
Alle studenten die normaal gesproken in de stad zouden zijn, waren toen nergens te 
bekennen. Studenten die gewoonlijk na een zware collegedag binnenlopen, aan de bar 
gaan zitten, een drankje bestellen voor maar liefst 2 euro en dan gezellig met z’n allen 
gaan klagen over de studie; die studenten hebben wij onwijs gemist. Eindelijk na bijna 
3 jaar COVID kan ‘t Gildt er weer voor zorgen dat al die nieuwe studenten een plek 
hebben om samen te komen, om te genieten van een drankje en een dansje, maar ook 
en vooral heel veel nieuwe en mooie herinneringen op te doen, net zoals dat al 85 jaar 
gaat en hopelijk nog 85 jaar meer! 

Daan Dreijer, 
Voorzitter bestuur Haerlems Studenten Gildt

Onze corrector merkt nog op:  Aardig stukje! Voor mij heel verrassend, want in dat pand 
was vroeger een kruidenier gevestigd: beneden de winkel, met stroopvat, een vat voor 
groene zeep en een botervat in het midden en achter de toonbank het echtpaar Koopman, 
dat boven de zaak woonde; mevrouw met elke dag een schoon, wit, gesteven schort 
en meneer met zo’n lichtbruin kort stofjasje. De man had ook een zgn. uitbrengwijk: hij 
kwam aan huis om boodschappen te bestellen. Die werden opgeschreven in een klein 
boekje en elke week werd er afgerekend. Klanten genoten dus krediet! Dit was een 
zaak waar protestanten kwamen; in de andere Kleine Houtstraat, ik geloof waar nu die 
kledingreparateur zit, was een kruidenier voor katholieken. U begrijpt dat wij daar niet 
mochten komen! Mijn ouderlijk huis is Gedempte Oude Gracht 85, waar nu Kat & Ko. te 
vinden is.

Ymere betrekt De Waakvlam 
met regelmaat bij beslissingen 
die moeten worden genomen. 
Wij worden dan gevraagd 
om advies te geven over 
belangrijke besluiten. In dit 
geval werden wij gevraagd te 
adviseren bij de voorgenomen 
verkoop van het pand waarin 
Haerlems Studenten Gildt 
zijn zetel heeft. De vraag was 
of wij voorstander zijn van 
Ymere’s plannen om het pand 
af te stoten, ofwel te verkopen.

Nu zijn de meeste mensen 
bij De Waakvlam het 
studentenleven al lang 
ontgroeit maar dat wil 
niet zeggen dat we heel 
goed snappen dat een 
studentenvereniging graag 
een plek heeft in het centrum 
van de stad. Verkoop zou 
betekenen dat Haerlems 
Studenten Gildt niet langer 
gebruik kan maken van het 
pand aan de Kleine Hout-
straat 74.

Voor de levendigheid in de 
binnenstad is het belangrijk 
dat mensen van allerlei 
pluimage er een plek hebben. 
Studenten dus zeker ook.

Wij zijn in principe tegen 
verkoop in het centrum,  
maar begrijpen dat het soms 
nodig is. In dit geval hebben 
wij geadviseerd het pand te 
verkopen aan iemand die het 
Studenten Gildt in ere 
wil houden. 

Haerlems Studenten Gildt: een historische plek voor Haarlemse studenten

Het pand van Haerlems Studenten Gildt
Foto: Paul J. van Os

Het was mooi weer en ik had met Paul en Teo afgesproken bij 
een torenflat in Schalkwijk. We stapten goedgemutst de lift in 
mochten helemaal omhoog naar de bovenste verdieping. Daar 
stond Ellen met de deur al open. “Hai, hai, jullie zijn mooi op tijd, 
kom maar binnen.” 

We keken om ons heen en zagen een heel gezellig appartement 
maar we werden alle drie meteen naar de ramen en het balkon 
gezogen. “Wat een uitzicht! Wauw!” We bleven maar in de verte 
staren tot Teo zei: ”o ja, wat onbeleefd, we kwamen voor jou 
Ellen, hahaha.” dat kon Ellen wel hebben. “O dat gebeurt wel 
vaker, ‘t is ook fantastisch. Kom zitten dan schenk ik ‘n bakkie in 
als jullie dat willen.” 

Nou dat lieten we ons niet ontgaan natuurlijk en net zoals de 
vorige keer stelt Teo een paar vragen, maakt Paul een paar 
foto’s en maak ik de aantekeningen. 

“Hoe is ‘t om zo hoog te wonen? Ik zag dat Cleo net bijna niet 
naar beneden durfde te kijken. Is het ook wel ‘s eng? De wind zal 
wel bulderen hier toch?” 

“Jazeker, de wind kan behoorlijk tekeergaan. Daar moest ik 
wel aan wennen in het begin. De flat beweegt een beetje mee 

met de wind. De hanglampen schommelen aan het plafond en 
je voelt het als je loopt. Inmiddels heb ik aardige zeebenen. 
Hahaha. Verder vind ik het alleen maar helemaal super om hier 
te wonen. Echt, elke dag weer geniet ik van de ruimte om mij 
heen en het groen en het uitzicht op de stad. In mijn geest heeft 
dat ook ruimte gemaakt. Omdat ik zover kan kijken ben ik ook 
verder gaan denken lijkt ‘t. In mijn vorige woning die laag bij de 
grond was dacht ik veel aardser.” 

“Mmm, inspirerend! Misschien moet ik ook ‘s proberen ergens op 
‘n hoge plek in de stad te gaan wonen. Hoewel … met de huidige 
woningnood is verhuizen niet makkelijk” Overpeinsde Teo. “We 
leerden elkaar kennen bij de renovatie van deze toren. Dat is 
alweer een paar jaar geleden. Hoe kijk je daar nu op terug?” 
“De hele buitenkant is aangepakt, de flat is gerenoveerd; de 
kozijnen, deuren en ramen zijn helemaal vernieuwd. Er is een 
update voor het verwarmingssysteem gekomen. Ze hebben echt 
wel hun best gedaan. Wat wel jammer is dat de hele aanpak 
zuinigjes aan was. Uiteindelijk draait het allemaal om geld terwijl 
we in de sociale sector zitten.” 

“We hebben dat goed gedaan als bewonerscommissie. Ik kijk er 
wel positief op terug. Ik heb het met liefde gedaan. Ymere is wel 
een lastige partner geweest.” 

“Tijdens de renovatie was ik het eerste aanspreekpunt voor alles. 
Ymere kwam eerst naar mij en de rest van de klankbordgroep 
toe en ook de bewoners kwamen met alles wat ze kwijt wilden 
naar mij. Dat was wel pittig.” “Zou je het weer doen?” “In de 
bewonerscommissie gaan zitten als voorzitster? Ja dat denk ik 
wel. Het is n rol díe mij op het lijf geschreven is. Ik ben sociaal 
betrokken en hou van verbinden.”

Lees het gehele artikel op de website:
https://dewaakvlam.nl/bewonerscommissies/ellen-verbindt

Ellen verbindt Door: Cleo Ziengs Foto’s: Paul J. van Os



Huurdersvereniging De Waakvlam is 
opgericht om de belangen van de huurders 
van Ymere in Haarlem en Spaarndam 
te dienen. We werken vaak samen met 
Ymere maar zijn verder een geheel 
zelfstandige vereniging van huurders.

Waakvlam bestuur
Voorzitter  T. Veringa 
Secretaris  T. Janszen  
Penningmeester  W. Scholten    
Bestuurslid  T. van Hoorn
Bestuurslid  M. Bouhriani 
Bestuurslid (asp.)  M. Sezer  
Bestuurslid (asp.)  S. Mensingh

SHY Bestuur 
T. Veringa
T. van Hoorn

Vrijwilligers
W. Kleist
T. van Beelen
P. van Os (fotograaf)
J. van de Laar (vormgeving)
P. van der Wijk (ICT)

Huurdersvereniging De Waakvlam 

Freddie Oversteegenstraat 311 2033 MV Haarlem 
Tel. 023-5409041
(Gelieve bericht in te spreken)
 
Info@dewaakvlam.nl
www.dewaakvlam.nl

Inloopuur:
Dinsdag van 14:00 - 16:00u

COLOFON

Het klinkt zo aardig en lekker modern, het steunen van 
bewonersinitiatieven. Maar wie bepaalt wat een goed initiatief is? 
Waar ligt de grens tussen een gezellige ontmoetingsplek voor 
bewoners en een overlastbron voor de hele wijk?

Op het terrein van een wooncomplex aan het Teylerplein ligt 
sinds een paar jaar een terras. Het begon als een gezellige 
plek waar bewoners elkaar konden ontmoeten, opgezet door de 
bewonerscommissie. In het wooncomplex aan het Teylerplein 
wonen huurders van Ymere. Jong, oud, werkend of met een 
uitkering, een divers geheel, zoals sociale huur dat meestal is. 
Een centrale ontmoetingsplek kan dan heel welkom zijn om toch 
wat samenhang te ontwikkelen.
Helaas werd de gezelligheid beperkt door een steeds grotere 
hoeveelheid drank, en een steeds intensiever gebruik van het 
terras. Volgens een bewoner is er een kleine groep bewoners die 
dagelijks het terras bezet, met ladingen bier en veel geschreeuw. 
Van maart tot in oktober, soms tot in de late avonduren. 
Bewoners worden soms op de gang naast hun eigen deur 
gevonden, omdat ze te dronken zijn om het sleutelgat te vinden. 
Omwonenden ervaren overlast van het terras. Een gezin met 
kinderen werd volgens een bewoner uitgelachen toen ze kwamen 
vragen of het wat stiller mocht: “Zet je kinderen dan ergens 
anders neer en was niet hier komen wonen” is de boodschap. 
Alsof het logisch is dat een pleintje midden in een woonwijk 
praktisch wordt gebruikt als een openluchtkroeg. Meerdere 
omwonenden hebben jaren geleden al contact opgenomen met 
Ymere, maar aan het probleem wordt niets gedaan.
Het is jammer om te zien hoe dit terras is gekaapt door een 

kleine groep bewoners die stelselmatig de (nacht)rust verstoort 
voor de omwonenden. Waarom mag dit? Ymere heeft als 
grondeigenaar zeggenschap over het terras. In april 2020 deed 
Ymere een poging het terras te ontmantelen. Niet vanwege de 
overlast, maar met het oog op de pandemie. Ymere hing rood-
wit lint op, wat de volgende dag alweer was weggehaald. Toen 
Ymere daarop de banken verwijderde, brachten de bewoners 
eigen stoelen en tafels naar het terras. Volgens een bewoner 
doneerde de huisbaas zelfs een tuinbank. De huisbaas is niet 
bereid iets te zeggen over het terras, en beëindigde het gesprek 
onmiddellijk toen de tuinbank ter sprake kwam. Het gevoel 
ontstaat dat de terrasgroep zich niets laat verbieden, en dat 
Ymere die houding versterkt door klachten over het terras op 
voorhand niet te geloven.

Waarom doet Ymere niks? Deze zaak heeft er alle schijn van dat 
Ymere zich partijdig opstelt. De bewoners die initiatief nemen 
voor het samenscholen met drank, vaak tot middernacht, worden 
geen moment kritisch benaderd. Na lang aandringen is de 
huisbaas een middag op het terras gaan zitten. Maar volgens 
een bewoner had dat geen enkele zin: “Die groep bewoners weet 
precies op welke dagen Karin (de huisbaas) werkt. Dan gedragen 
ze zich wel. Maar als ze weg is begint de ellende weer.”

Coen Springelkamp, de woordvoerder van Ymere, laat weten 
dat er geen eenduidig beeld bestaat van de overlast. Een 
aantal bewoners stoort zich niet aan de samenscholing op het 
plein, en ontkent dat het een dagelijks verschijnsel is dat de 
nachtrust structureel verstoort. Daarnaast is van belang dat 

bewoners individueel melding doen van de overlast bij Ymere, 
door een logboek bij te houden. Zonder die meldingen kan 
Ymere vrijwel niets, aldus woordvoerder. Over het verhaal 
van de bewonerscommissie zegt hij: “De bewonerscommissie 
zegt wel dat er structurele overlast is, maar wij horen ook hele 
andere verhalen. Daarmee is de bewonerscommissie geen 
goede vertegenwoordiging van alle bewoners, De Waakvlam (de 
huurdersorganisatie, red.) weet dat ook.”

Over de reactie van Ymere zeggen omwonenden dat ze niet 
begrijpen dat Ymere niks doet. “Het is prima als mensen gewoon 
gezellig zitten te praten overdag, maar het volume in de nacht 
gaat dwars door onze slaapkamerramen heen.”
Interessant detail is dat Ymere bewakingscamera’s op het terrein 
heeft hangen, deels gericht op het terras. Het zou een kleine 
moeite zijn om de klachten van bewoners en omwonenden 
serieus te onderzoeken: bekijk de beelden en stuur een 
onpartijdige waarnemer langs in de avonduren. Volgens de 
woordvoerder van Ymere zou het bekijken van de beelden niet 
kunnen in verband met privacy-afspraken met De Waakvlam. 
Alleen bij een verdenking van misdaden zoals inbraak, diefstal of 
aanranding kunnen de beelden worden gebruikt.
Bewonersinitiatieven blijken dus geen wondermiddel te zijn waar 
iedereen van profiteert. Het kent risico’s, die vallen onder de 
verantwoordelijkheid van Ymere.

Door: Rimmert Riedstra 

Boze bewoners: “Ymere faciliteert dagelijkse openluchtkroeg, 
onder de noemer bewonersinitiatief”

We zijn er inmiddels aan gewend: er is grote urgentie als het 
gaat om de verduurzaming van ons land.  De gascrisis, stijgende 
prijzen, het milieu dat  nog altijd te lijden heeft. Logisch dat 
veelmensen met een koophuis kiezen voor zonnepanelen en 
warmtepomp. Maar wat doe je als huurder? Als huurder kun 
je eigenlijk alleen maar wachten totdat de verhuurder stappen 
onderneemt.

Huurders die hopen dat Ymere binnen afzienbare tijd een 
warmtepomp komt plaatsen zullen we helaas teleur moeten 
stellen. Voorlopig komen er dat soort acties niet. 

Je kunt je afvragen of dat alleen aan Ymere ligt. De verhuurder 
is op haar beurt ook namelijk ook weer afhankelijk van 
beslissingen die op gemeentelijk en provinciaal niveau worden 
genomen.

Kiest de gemeente voor een warmtenet?  Dan kan de 
verhuurder daar wat mee. Maar op dit moment is het vooral 
wachten op die grote beslissingen die buiten Ymere om worden 
genomen.

Kun je dan helemaal niets? Jawel hoor. Je kunt er als huurder 
voor kiezen om zonnepanelen te huren via Iederzon. Veel 
huurders zetten de wasmachine voortaan overdag aan: dan 
draait de machine rechtstreeks op de zon! En dat scheelt direct 
een slok op een borrel.

De thermostaat wat lager en met een dekentje op de bank help 
ook. Een bekertje alcoholvrije gluhwein maakt het extra gezellig!

Energietransitie voor huurders lijkt nog ver weg.

INGEZONDEN BRIEF

Als huurder heeft u zelf de keuze of u een inboedel-

verzekering afsluit of niet. Veel mensen denken dat de 

spullen die ze hebben haast geen waarde hebben en dat 

een inboedelverzekering daarom geen nut zou hebben. 

Maar er zijn gevallen waarbij huurders spijt als haren op 

hun hoofd hebben dat ze geen inboedelverzekering hadden 

afgesloten.

Een mooi voorbeeld daarvan deed zich voor op het 

Teylerplein. Daar was sprake van een calamiteit met het 

riool. De woningen van een aantal huurders kwamen 

volledig blank te staan. Het hele huis zat onder de smurrie. 

Alle spullen waren compleet onbruikbaar geworden.

De huurder beklaagde zich bij Ymere en stelde dat zij 

aansprakelijk is voor de schade in de woning en de schade 

aan de spullen die onbruikbaar waren geworden. Maar dat 

blijkt bij een calamiteit niet het geval te zijn. Een calamiteit 

is door de verhuurder niet te voorzien, daardoor is zij niet 

aansprakelijk voor de schade in de woning. 

In dit geval zou de inboedelverzekering de schade volledig 

hebben gedekt. Maar helaas had de huurder die niet 

afgesloten. Uiteraard is Ymere wel verantwoordelijk voor 

het oplossen van het probleem dat de calamiteit heeft 

veroorzaakt en heeft zij dat ook keurig gedaan.

Huurder in de shit: Het nut van een inboedelverzekering



Misschien kent u ze wel, die huisjes met de witte stenen in 
het hart van het Haarlemse Rozenprieel. De huizen in de 
Palmstraat en een stukje de hoek om in de Barendsestraat. 
De witte stenen zijn bedacht door ontwerper Chris Kabel, in 
samenwerking met M3H Architecten. Als je goed kijkt zie je 
er gaatjes in zitten. Klimplanten kunnen het op deze manier 
wat makkelijker hogerop zoeken. De kleur van de steentjes 
doet denken aan de ornamenten zoals die waren gebruikt in 
de huizen die hier vroeger stonden. De huizen zijn een jaar 
of twee geleden opgeleverd en de bewoners hebben zich al 
gauw verenigd in een Bewonerscommissie (BC De Palmtuin 
red.). We spraken met drie vertegenwoordigers van deze BC: 
Emma, Judith en moeder Dorien. Aan het eind mengde ook 
Palmtuinbaby Nia zich nog even in het gesprek. 

Judith, Emma en Dorien leggen uit hoe het allemaal 
begonnen is 

‘We stonden allemaal natuurlijk al jaren op de wachtlijst. Het is 
echt heel moeilijk om in Haarlem een huurwoning te vinden voor 
een betaalbare prijs. Om voor deze huizen in aanmerking te 
komen moesten we eerst een sollicitatiebrief schrijven met onze 
motivatie. Vervolgens werden we opgeroepen voor een gesprek. 
In dat gesprek werden allerlei vragen gesteld, bijvoorbeeld wat 
je zou doen als je merkte dat er drugs zouden worden verbouwd 
of gedeald. En of je iets voor de buurt wilde doen. We begrijpen 
best dat Ymere wat meer over toekomstige bewoners wil weten, 
maar tegelijk is het natuurlijk best lastig om al die vragen te 
beantwoorden. 

Je wilt je beste beentje voorzetten en de vragen eerlijk 
beantwoorden. Maar je hebt natuurlijk nog geen idee hoe alles 
in de praktijk zou kunnen uitpakken. En je wilt hier natuurlijk 
heel graag wonen, na 10 jaar op een studentenflatje te hebben 
gezeten. Maar gelukkig… we zijn uitgekozen en wonen nu in deze 
bijzondere panden. En we hebben allemaal een huurcontract voor 
onbepaalde tijd. Dat voelt echt ontzettend goed en geeft rust na al 
die jaren van hot naar her verhuizen.’

In totaal wonen er bijna twintig mensen in de ‘huizen met de 
witte steentjes’: acht benedenwoningen en vier bovenwoningen. 
De benedenwoningen zijn groter en ze zijn toegewezen aan 
‘koppeltjes’. De bovenwoningen zijn wat kleiner en worden 
bewoond door alleenstaanden. Alle benedenwoningen 
hebben een kleine achtertuin. Maar zowel de beneden- als de 
bovenwoningen beschikken over een schuurtje/berging achter de 
huizen. 

De schuurtjes liggen als blok aan elkaar parallel aan de 
Linschotenstraat en de Barendsestraat. Ze staan dus loodrecht 
op de Palmstaat. Dat is voor de bewoners van de bovenwoningen 
wel wat lastig, want zij kunnen hun schuurtje niet bereiken via een 
achtertuin, maar alleen via de ingang in de Kamperstraat. Tussen 
de schuurtjes en de achtertuinen lag een klein stukje braakliggend 
terrein. En dát stukje terrein vormde de aanleiding voor het 

oprichten van een Bewonerscommissie.

Emma, Judith en Dorien vertellen hoe het zit 

De communicatie met Ymere is in het algemeen heel goed 
verlopen. Op allerlei grotere en kleinere vragen werd steeds 
snel gereageerd. Maar toen we eenmaal onze draai wat hadden 
gevonden, begonnen we ons af te vragen wat er met dat stukje 
braakliggende grond moest gebeuren, want het was eigenlijk één 
grote kattenbak. En dat was een vraag waar Ymere moeilijker 
mee om bleek te kunnen gaan. Op zich heel begrijpelijk, want het 
heeft geen hoge prioriteit en in zo’n grote organisatie als Ymere 
spelen natuurlijk heel veel andere, urgentere zaken! 

Uiteindelijk hebben we voorgesteld om zelf de handen uit de 
mouwen te steken en er met z’n allen een leuk binnentuintje 
van te maken. We hebben plannen ingediend waar Ymere mee 
akkoord ging, En dit is het resultaat! Ymere draagt ook bij aan de 
financiering van de binnentuin. Om voor financiële ondersteuning 
in aanmerking te komen, moesten we eerst een officiële BC 
oprichten. Omdat we als groep niet heel groot zijn, leverde de 
oprichting weinig problemen op. 

Het is allemaal heel goed te overzien, we komen elkaar natuurlijk 
vaak op straat tegen en er zijn ook de nodige vriendschappen 
ontstaan. En we hebben een heel handige WhatsApp-groep over 
van alles en nog wat. We krijgen een jaarbudget, maar we moeten 
wel één keer per jaar verantwoording afleggen. Omdat we maar 
met weinig mensen zijn, loopt het allemaal heel soepel. 

De bewoners zijn erg blij met hun huizen. De huizen zijn 
goed opgeleverd. De muren behangklaar, niet gestuukt. Er 
was wel een keukenblok, maar er waren geen apparaten. 
In de badkamer wel een wastafel en kraan. En alles 
volgens de laatste normen en inzichten wat betreft energie. 
De woningen hebben geen gasaansluiting en zijn lekker 
koel tijdens de warme zomerdagen. En ook akoestisch 
goed geïsoleerd. Een lot uit de loterij, vinden Dorien, Judith 
en Emma!
 

Alle financiën van de BC lopen via De Waakvlam. We gebruiken 
het geld natuurlijk voor nieuwe aanplant, maar we hopen 
binnenkort ook een regenton in gebruik te kunnen nemen. En 
deze tafel en stoelen… gewoon gratis en voor niets! 

Het geld is niet alleen inzetbaar voor de tuin. De BC kan ook 
activiteiten in en rond de tuin organiseren, zoals een buurtborrel. 
Waarbij het woord ‘buurt’ zich niet beperkt tot de eigen bewoners 
van de BC. Zo zijn bijvoorbeeld al de eerste contacten gelegd met 
het Islamitisch Centrum aan de overkant, dat ook best wat groen 
kan gebruiken. 

Mooi om te zien dat zo’n klein stukje braakliggend terrein door 
een paar jonge, energieke en creatieve bewoners het begin is van 
een nieuwe impuls in de buurt! 

Witte steentjes voor groene gevelplanten
Door: Anton Treffers

Muren vol schimmel, niet 
terugbetaalde borg en te 
hoge huurprijzen. In Haarlem 
probeert de gemeente al jaren 
huurmisstanden aan te pakken. 

Na een succesvolle pilot in de Transvaalbuurt, biedt Stichting 
!WOON nu op twee locaties in Haarlem huurdersondersteuning.
Elke bewoner van een huurwoning in Haarlem kan bij !WOON 

terecht met vragen over wonen en het huurrecht. Dus ook als u 
particulier huurt, bent u welkom!

Heeft u vragen over de huurprijs, onderhoud aan de woning, 
servicekostenof over het contract? Stap dan eens binnen tijdens 
een van de inloopspreekuren. Stichting !WOON houdt drie keer 
per week woonspreekuur. U kunt ook contact met ons opnemen 
via haarlem@wooninfo.nl of via 023-5436059

Spreekuur Haarlem Oost  Spreekuur Haarlem Noord
dinsdag 14:00-16:00  woensdag 14:00-16:00
locatie: Het Broederhuis  donderdag 18:00-20:00
Nagtzaamplein 67  Generaal Cronjéstraat 1A
2032 TC Haarlem   2021 JA Haarlem



Vandaag schuif ik als vrijwilliger van De Waakvlam aan 
bij een gesprek tussen Marjan Kootwijk van Ymere en Teo 
Veringa, voorzitter van De Waakvlam. We gaan het over 
groen hebben!

Marjan, waarom wijst iedereen bij Ymere naar jou als er 
vragen zijn rondom groen?

‘Ja, ik ben specialist groen en iedereen weet mij hiervoor te 
vinden als adviseur en projectleider. Ik ben al langere tijd 
werkzaam als groenadviseur bij Ymere.

De Waakvlam is een groot fan van vergroening in de stad en 
helemaal als bewoners dat zelf ter hand kunnen nemen. Is 
Ymere dat ook? 

‘Ikzelf ben ook zeker enthousiast fan! Waar we dat kunnen 
proberen we onze huurders te betrekken. Daar zijn drie 
belangrijke doelen mee gediend: 

Met het veranderende klimaat zijn vergroening en ontstening 
(Haarlem is één van de meest versteende steden van Nederland) 
erg belangrijk om de opwarming tegen te gaan. Ook extremere 
weertypes vragen om aanpassing. 

Doordat Haarlem zo versteend is kan het regenwater slecht 
weglopen en wordt het ook niet vastgehouden, zoals dat in een 
natuurlijke omgeving wel gebeurt.

Wat zijn jouw gedachten over klimaatadaptieve maatregelen?

Groen heeft nog niet de plaats die het nodig heeft in de begroting. 
Maar dit verandert nu waarschijnlijk wel omdat klimaatadaptieve 
maatregelen zeer nodig zijn en groen heel belangrijk is om de 
stad leefbaar te houden.’

Wij zijn erg enthousiast over de groene gevels!
‘
Vergroening en klimaatadaptatie zijn onlosmakelijk met elkaar 
verbonden. De vergroening kan een enorm effect hebben op het 
leefklimaat en de opwarming van de steden. Natuur-inclusief 
bouwen doet Ymere niet standaard, maar hieronder zijn een 
aantal voorbeelden:

daktuinen;
groene gevels;
groene daken.

Dit zijn voorbeelden die veel onderhoud vergen. Bij de groene 
daken waaien allerlei zaden in, dus daar moet zeker één keer  
per jaar naar gekeken worden. Je wilt niet dat er een boom begint 
te groeien op het groene dak. De groene gevels moeten steeds 

bijgeknipt worden om geen overlast te veroorzaken.

Een van de projecten is het aanbrengen van Wadi’s in Haarlem, 
bijvoorbeeld bij de flats achter de Martin Luther Kinglaan. Een 
Wadi is een dieper gelegen stuk in het gazon of tussen de 
beplanting. De afkorting staat voor Water Afvoer Door Infiltratie.’

‘’We betrekken zoveel mogelijk bewoners 
bij groenprojecten, want wie wordt er 
niet blij van een omgeving die wordt 
opgeknapt?’’

Bij een andere Haarlemse corporatie, Pré Wonen, zagen 
wij voorbeelden zoals moestuinen die door bewoners 
onderhouden worden. Hebben jullie die bij Ymere ook?

‘Helaas, was dat maar zo! In Haarlem willen de moestuinen 
niet zo lukken. We hebben het wel geprobeerd, maar het 
enthousiasme zakt nog wel eens weg of de betrokken bewoners 
verhuizen bijvoorbeeld.

Als bewoners met eigen initiatieven komen wordt er gekeken 
of dit gerealiseerd kan worden door Ymere. Er moet eerst 
bodemonderzoek worden gedaan of de plek geschikt is. Er wordt 
gekeken of de plek geschikt is wat betreft de bezonning, of er 
niet teveel bomen in de buurt zijn, zit het op een centrale plek, is 
het een geschikte plek waar mensen bij elkaar kunnen komen en 
wat vinden de directe omwonenden ervan? Afhankelijk van het 
enthousiasme van de omwonenden wordt de plek bepaald en 
anders moet er naar een andere plaats worden gekeken.

Kun je een aantal voorbeelden noemen van projecten in 
Haarlem? Zijn het er veel en komen er nieuwe aan?

‘In Delftwijk Zuid in Haarlem-Noord zijn de woningen en 

privétuinen gerenoveerd en ook het zicht op het hof is verbeterd. 
Op de eerste verdieping van de flat is er aan het balkon van de 
bewoners een trap naar de tuin gemaakt. De bewoners zijn hier 
ook heel erg blij mee.

Het Proveniershof in de Grote Houtstraat is samen met de 
gemeente gerenoveerd, want de gemeente beheert de tuin en 
Ymere beheert de woningen. Er is een nieuw ontwerp gemaakt 
door een landschapsontwerper en ook de bewoners zijn hierbij 
betrokken.’

‘’Elke plek heeft een andere 
aanpak nodig’’

Door de klimaatcrisis is er een nieuw probleem ontstaan, 
namelijk de warmteontwikkeling in de woning. Hoe kijkt 
Ymere hier tegenaan?

‘Bij de nieuwbouw wordt nu ook gekeken naar 
warmteontwikkeling in de woning. Eerst werd er gekeken hoe 
de warmte vastgehouden moest worden, maar nu kijken we ook 
vanuit dit andere perspectief.

Bij nieuwbouw wordt vaak gevelgroen aangebracht, zoals 
klimplanten. Dat lijkt een goede match: het isoleert in de winter 
en houdt het huis koel in de zomer. Bij bestaande bouw is 
dit wat ingewikkelder, want het moet technisch onderzocht 
worden. Er wordt dan gekeken of de gevel wel geschikt is, hoe 
is de windbelasting, hoe staat het met de vochthuishouding, 
waar ga je het groen aan vast maken en bovenal hoe ga je het 
onderhouden.

Hoe vinden jullie bewoners die actief willen zijn?

‘Bijvoorbeeld bij een seniorencomplex wordt eerst een enquête 
gehouden. Als er veel respons is gaat een ontwerper aan de 
slag. Samen met een paar geïnteresseerde bewoners wordt 
een schetsontwerp van de tuin gemaakt. Daarna worden alle 
bewoners uitgenodigd voor de presentatie van het ontwerp. Bij 
een studentencomplex of een ander type complex is dit weer 
anders; dan heb ik de kennis van Gebiedsbeheer nodig om 
mensen persoonlijk te benaderen. ‘

Door dit interview op de website en in de krant te plaatsen 
willen we mensen stimuleren om zelf ook aan groen te 
werken.Kunnen bewoners ook zelf 
initiatief nemen?

‘Ja natuurlijk! We vinden het hartstikke leuk als mensen ideeën 
hebben over groen. Laat ze vooral aan de bel trekken door 
bijvoorbeeld te bellen met gebiedsvertegenwoordigers. Ideeën 
hebben de meeste kans van slagen als ook een aantal buren 
mee wil doen.
Dit kan bijvoorbeeld een (moes)tuin zijn in het groen of andere 
ideeën om de al bestaande tuin op te knappen.’

Soms kan een tuin ook overlast geven als bewoners de 
tuin verwaarlozen of, zoals bij ouderen, niet meer de kracht 
hebben om het groen te onderhouden.

‘Ja, dan kunnen buren bijspringen en helpen om de tuin weer op 
orde te krijgen en er weer een eigen tuin van te maken. Dit kan 
allemaal in overleg met de Consulent Gebiedsbeheer; dan kijken 
we er samen naar.

In de steden wordt veel naar verdichting gekeken. Denk je 
dat dit de vergroening moeilijker maakt?
‘De stad zal moeten verdichten met de huidige woningnood en 
het gebrek aan ruimte, maar dat betekent dat we ook heel sterk 
moeten vergroenen om de stad leefbaar te houden. Het is niet 
per definitie slecht als er groen wordt weggehaald. Bijvoorbeeld 
in Wierden hebben we een seniorenflat gebouwd op een grasveld 
en ervoor gekozen om rondom de flat kwalitatief hoogwaardige 
planten neer te zetten.’

Interview met Marjan Kootwijk, groenadviseur bij Ymere  

GROEN? GEWOON DOEN!

Door: Cleo Ziengs Foto’s: Paul J. van Os

Als bewoners een stuk (Ymere) groen willen onderhouden of 

daar vragen over hebben dan kunnen ze daarvoor de mensen 

van gebiedsbeheer benaderen.

 

Schalkwijk: 
Marieke Scheefhals, m.scheefhals@ymere.nl

Haarlem Centrum & Zuid West:  
Joris Bunder, joris.bunder@ymere.nl

Haarlem Oost:  
Lonneke van der Weyden, l.van.der.weyden@ymere.nl

Haarlem Noord  

Rachid Bourbatat, r.bourbatat@ymere.nl


